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一、学科概况与研究方向
Discipline overview and research directions
1.学科概况

Discipline overview
土木工程是建造各类工程设施的科学技术的统称。它既指工程建设的对象，即建造在地下、地上、水中等的各类工程设施；也指其所应用的材料、设备和所进行的勘测、设计、施工、管理、保养、维修等专业技术。土木工程在其伴随着人类社会进步的发展和演变过程中不断被注入新的内涵，其中材料的变革和力学理论的发展起着最重要的推动作用。从远古时代的掘土为穴、架木为桥，到近现代的高楼林立、桥隧通途，土木工程极大地改善了人类的生产生活质量，并在国民经济和社会发展中占有极其重要的地位。

Civil Engineering (CE) is the general designation of the science and technology for the construction of various kinds of engineering facilities. It refers not only to the objects of engineering construction, namely all kinds of engineering facilities built under the ground, on the ground or in water, but also to the materials and equipment as well as the professional techniques among survey, design, construction, management, maintenance and repair, etc. Along with the development and evolution of human society, CE is constantly being added new intensions, among which both the updating of materials and the development of mechanics theory have played a great role in promoting its development. From ancient times human beings excavating to live and using wood to built bridge, to the modern high-rise buildings, bridge and tunnels, CE has greatly improved the quality of our life and production, and plays an important part in the national economy and social development.
江苏大学土木工程学科具有优良的办学与科研条件，拥有土木工程、建筑环境与设备工程、工程管理等三个本科专业。土木工程学科依托力学学科优势发展，具有与学科相关的国家实验室1个、省部级重点实验室1个、省级工程技术研究中心1个和省级创新平台1个等学院内试验条件，同时本学科拥有的土木工程中心实验室2010年获批中央与地方共建高校特色优势学科实验室项目，现设有结构、材料、岩土、测量、虚拟仿真等5个实验分室。土木工程专业于2016年7月通过住房和城乡建设部高等教育土木工程专业评估（认证），并于2019年6月通过土木工程专业评估（复评）。

The Civil Engineering discipline of Jiangsu University has excellent teaching and research facilities. We have three undergraduate majors including Civil Engineering, Construction Environment and Equipment Engineering, Engineering Management. We have several relevant laboratories and institutes, which include one ministry-level key lab - Mechanical Structure Damage Detection & Assessment Laboratory, a Research Center of Jiangsu Province for Mechanical and Engineering Structural Damage Diagnosis and Management of Engineering Technology, an Experimental Mechanics Demonstration Center of Jiangsu Province, an Experimental Civil Engineering Cultivate Demonstration Center of Jiangsu Province, a Testing Technology Institute of Civil Engineering which offers technique services for society, Institute of Mechanics Engineering and Institute of Civil Engineering. There are 5 sub-labs in Civil Engineering Cultivate Demonstration Center experimental divisions, including structure, material, geotechnical, surveying and virtual simulation. On July of 2016, The Civil Engineering specialty in Jiangsu University obtained the accreditation of Civil Engineering by the National Board of CE Accreditation (NBCEA) in the Ministry of Housing and Urban-Rural Development (MoHURD) of China.
江苏大学土木工程学科在国内已具有一定影响力，并富有自身特色，目前已发展成为具有土木工程一级学科硕士学位授予权，涵盖了结构工程，岩土工程与防灾减灾，供热、供燃气、通风及空调工程三个学科方向以及土木水利领域工程硕士专业学位授权点，并形成了“结构工程”、“岩土工程与防灾减灾”、 “供热、供燃气、通风及空调工程”三个特色鲜明的留学研究生培养领域。

Civil Engineering discipline at Jiangsu university has increasingly influence in China with its own features. Now the Civil Engineering discipline has been qualified as the first-level discipline to confer master’s degree of Civil Engineering for domestic students. Three sub-disciplines, namely "Structural engineering", " Geotechnical engineering and disaster prevention and mitigation" and "Heat and gas supply and ventilation and air conditioning engineering". Details are shown below.

2. 研究方向
Research directions
1、 结构工程

1. Structural engineering
(1) 混凝土结构（RC/PC）计算理论及耐久性；

(1) Calculation theory and durability of reinforced or prestressed concrete structure (RC/PC);
(2) 高性能CFRP索预应力结构及锚固体系；

(2) High performance CFRP cable prestressed structure and anchoring system;
(3) 钢框架结构抗连续倒塌评估设计方法；

(3) Design method of steel frame structure resistance to continuous collapse;
(4) 混凝土结构（RC/PC）全寿命理论。

(4) Life cycle theory of RC/PC.
(5) 生态混凝土的制备工艺与推广应用；

(5) Preparation technology and application of eco-concrete;
2、岩土工程与防灾减灾
2. Geotechnical engineering

(1) 工程结构抗震抗风与减振控制；

(1) Seismic resistance and vibration reduction control of engineering structures;

(2) 土木工程安全监控与灾害评估；

(2) Civil engineering safety monitoring and disaster assessment;
(3) 特殊土地基处理与城市岩土工程；

(3) Special ground treatment and urban geotechnical engineering;
(4) 土动力学和工程抗震；

(4) Soil dynamics and seismic analysis of civil structures;
(5) 环境岩土工程。

(5) Geo-environmental engineering.
3、供热供燃气通风及空调工程

3. Heat and gas supply and ventilation and air conditioning engineering
(1) 极端环境下材料传热和力学行为表征；

(1) Characterization of heat transfers and mechanical behavior in extreme environments;
(2) 建筑废弃物资源化利用；

(2) Beneficial reuse of industrial byproducts or construction wastes;
(3) 室内环境热舒适性参数与节能优化。

(3) Thermal comfort parameters and optimization of indoor environment.
土木工程与力学学院为海外留学生提供土木工程专业工学硕士学位课程，想要申请的学生应当具备以下条件：

1. 获得土木工程或相关工程专业的工学学士学位；

2. 具有江苏大学海院教育学院所要求的学历资格。

   For international students, the Faculty of Civil Engineering and Mechanics offers Master of Engineering degree program in Civil Engineering. Students who want to pursue their master’s degrees in Civil Engineering should:

1. have obtained a bachelor degree in Civil Engineering or related engineering majors;

2. have the academic qualification required by Jiangsu University Overseas Education College.
二、培养目标
Training objectives 

土木工程在国民经济建设中处于重要地位，是城镇现代化建设的重要基础，是社会可持续发展的重点领域，是国家高科技研究的重要方向之一。本专业留学硕士研究生的培养目标是：

Civil Engineering plays an important role in the national economic construction. It lays an important foundation for the urban modernization. It is a key area for sustainable development of society and one of the important direction of the national high-tech researches. The goals of this major are listed as follows:
1、培养掌握土木工程专业基本原理和基本知识，能够从事土木工程的施工、设计与管理，具有较为扎实宽厚的专业知识与应用能力，较强的创新意识、实践能力、良好的团队合作精神以及具有汉语言优势的高级工程技术人才；兼顾面向国家“一带一路”发展战略、中国建筑企业的“走出去”战略和本土化需求，培养知华、友华与爱华的具备土建类专业技能的国际人才，能够成为中国与所在国之间的建筑业合作桥梁与纽带的复合型、应用型创新创业实践人才。
1. To cultivate senior engineering technical talents who master the basic principles and knowledge of civil engineering, can be engaged in the construction, design and management of civil engineering, have relatively solid and broad professional knowledge and application ability, strong innovation awareness, practical ability, good team spirit and Chinese language advantage; Taking into account the national "the Belt and Road" development strategy, the "going out" strategy and localization needs of Chinese construction enterprises, to cultivate international talents with knowledge of civil engineering, who understand Chinese culture and feel the happiness and friendliness of study in China and love China, can be a composite and applied innovation and entrepreneurial practice talent for the bridge and link of construction industry between China and the host country.
2、有严谨的科研作风，良好的合作精神和较强的交流能力，具备本学科领域坚实的基础理论、系统的专门知识和熟练的专业技能，熟悉本学科及其相关领域的科学技术发展现状和趋势，具备独立完成科学研究任务和解决工程实际技术问题的创新能力；

2. To train the students having rigorous scientific attitude, good cooperation spirit and strong communication skills; to have the solid theoretical foundation, systematic and specialized knowledge and skilled professional abilities; to be familiar with the current situation and development trend of science and technology in the civil engineering field and other relevant disciplines; to have the creative ability of solving technological problems of practical engineering and doing the scientific research independently.
3、能熟练运用计算机等现代技术手段开展科学研究和工程实践工作；能熟练地阅读理解本学科领域内的文献资料，具备基本的学术交流和论文写作能力。

3. Be able to use modern technology such as computer to carry out scientific research and engineering practice; to read and understand the literatures about civil engineering; to have basic ability of academic communication and scientific paper/thesis writing.
三、培养方式及学习年限
Training modes and the duration of study 

(1) 学习年限

Duration of study

本学科全日制留学硕士研究生的学习年限一般为3年（不允许提前毕业），最长不超过5年。

The study period of full-time overseas graduate students in Civil Engineering is generally 3 years (graduate in advance is not allowed), but not more than 5 years.
(2) 培养方式

Training approach
1、土木工程学科实行留学研究生培养实行导师负责制。鼓励实行导师领导下的指导小组负责制，指导留学研究生培养的全过程。导师（指导小组）不仅负责制订留学研究生培养计划，指导科学研究、专业实践和学位论文等工作，而且对留学研究生的思想品德、学术道德有引导、示范和监督的责任。留学硕士研究生在向海外教育学院申请并批准后，由土木工程与力学学院负责确定导师，并在导师指导下根据培养方案要求制定个人学习计划。

1. Training of graduate students in the discipline of Civil Engineering is carried out by tutor-responsible system. Implementation of the supervision team under the lead of tutors is encouraged to guide the whole process of graduate students training. Tutors (supervision teams) are not only responsible for developing postgraduate training programs, guiding scientific research, professional practice and dissertations, but also guiding, demonstrating and supervising graduate students' ideological and moral qualities. After having applied for and approved by the overseas education college, students will be arranged a tutor/supervisor by the Faculty of Civil Engineering and Mechanics. A individual learning plan for graduate student is formulated by supervisor according to the training plan.
2、土木工程留学研究生学位论文实行集体开题，由学科指导委员会统一组织。本学科成立学位论文开题专家考核小组（导师和指导小组成员必须回避），由本学科或相关学科至少5名专家组成，确定一名负责人主持开题考核工作。学位论文开题实行专家小组评分制度，且学位论文开题暂缓通过的比例暂时不做硬性要求。

2. The dissertation proposal defense for academic graduate student in Civil Engineering is organized by the advisory committee. The committee panel containing at least 5 qualified committee members with one who acts as the chair. The graduate student’s supervisor and co-advisors in the supervision team should not attend the proposal defense. The scoring system should be used to assess the dissertation proposal and the proportion of disapproved proposal is not firmly required.
3、本学科将提前将学位论文开题的时间、地点等具体信息上网公开。每位留学研究生在学期间至多两次学位论文开题机会，两次开题时间间隔不得少于3个月，两次开题均未通过者按退学处理。留学硕士研究生学位论文开题报告审核通过至少八个月后方可申请送审答辩。
3. The time and place of the dissertation proposal will be posted online in advance. Every graduate student has at most twice opportunity to report his/her dissertation proposal in school, the time interval between two proposal meetings is not less than 3 months. The graduate student will be dropped out of school whose proposal not be passed twice. After passing the proposal, students should do their scientific research for at least 8 months to submit their master thesis for peer-review and apply for final defense thereafter.
4、本学科留学硕士研究生阶段汇报应在其学位论文开题后6个月左右进行。学科将杜绝留学研究生培养环节形式化，强化留学研究生培养过程管理。

4. Interim report should be submitted around 6 months after the dissertation proposal. Formalization of postgraduate training will be eliminated and process management will be strengthened.
5、留学研究生在学期间应积极撰写学术论文，获取一定的科研成果，具体要求应满足《江苏大学关于研究生申请学位在学期间发表学术论文的规定》、《江苏大学关于研究生在学期间必须完成完整的科研训练与获得相应科研成果的规定》和土木工程与力学学院学位评定分委员会的相关要求。满足以上要求者才能送审论文。

5. Graduate students should be active to write academic papers and obtain certain scientific research achievements. Students should follow the requirement in the file <Academic paper requirement for graduate students in Jiangsu University> ,< Scientific research training and achievement requirements for graduate students in Jiangsu University > and the relevant requirements of academic degree evaluation committee in Civil Engineering. After meet all above requirements, the thesis can be submitted for peer-review.
其他未尽事宜参见《江苏大学关于修(制)订研究生培养方案的若干意见》。

Other issues might not be covered herein, please refer to “Some opinions on formulating and revision of graduate students training plan in Jiangsu university”.
四、课程学分
Course credits 

1、学分要求
Credit requirements 

课程总学分不低于26学分，其中学位课不少于14学分，非学位课不少于12学分。
The total credits of the course shall be no less than 26 credits, including no less than 14 credits for degree courses and no less than 12 credits for non-degree courses.

2、课程设置
Curriculum 
	Course Category

课程类别
	Course Name

课程名称
	Credit

学分
	Term

学期(Spring/Autumn)
	School by which

Courses opened

开课学院
	type of the course

课程性质
	Remark

备注

	Degree courses

学位课
	Public degree course

公共学位课
	Integrated Chinese
综合汉语
	4
	Spring
	Language & Culture Center

语言文化中心
	English
全英文
	Compulsory

必修

	
	
	Overview of China

中国概况
	3
	Autumn
	OEC
	English

全英文
	

	
	Basic Theory Course

基础理论课
	The mathematical equations

数理方程
	2
	Autumn
	Faculty of Science理学院
	English

全英文
	At least 4 credits

至少4学分

	
	
	Numerical analysis

数值分析
	2
	Autumn
	Faculty of Science理学院
	English

全英文
	

	
	
	Mathematical statistics

数理统计
	2
	Autumn
	College of Finance and Economics

财经学院
	English

全英文
	

	
	
	The theory of matrix

矩阵论
	2
	Autumn
	Faculty of Science理学院
	English

全英文
	

	
	Core Specialized Degree Courses

核心专业学位课
	Advanced Concrete Structure Theory高等混凝土结构理论
	3
	Autumn
	Faculty of Civil Engineering and Mechanics土木工程与力学学院
	English

全英文
	3 credits

3学分

	Non-degree course

非学位课
	Specialized Elective Courses

专业选修课
	Comprehensive testing technology for civil engineering土木工程综合测试技术
	2
	Spring
	Faculty of Civil Engineering and Mechanics土木工程与力学学院
	Test platform实验平台
	At least 12 credits

至少12学分

	
	
	Engineering design software and application工程设计软件及应用
	2
	Spring
	Faculty of Civil Engineering and Mechanics土木工程与力学学院
	Test platform实验平台
	

	
	
	Lectures about the frontier of Civil Engineering土木工程学科前沿讲座
	2
	Spring
	Faculty of Civil Engineering and Mechanics土木工程与力学学院
	Frontier lecture前沿讲座
	

	
	
	Composite materials and structures复合材料与组合结构
	2
	Spring
	Faculty of Civil Engineering and Mechanics土木工程与力学学院
	English

全英文
	

	
	
	Advanced Theory of Steel Structure高等钢结构理论
	2
	Spring
	Faculty of Civil Engineering and Mechanics土木工程与力学学院
	English

全英文
	

	
	
	Modern design theory of bridge structures现代桥梁结构设计理论
	2
	Spring
	Faculty of Civil Engineering and Mechanics土木工程与力学学院
	English

全英文
	

	
	
	Analysis and Optimization of Engineering Technology and Economy工程技术经济分析与优化
	2
	Spring
	Faculty of Civil Engineering and Mechanics土木工程与力学学院
	English

全英文
	

	
	
	Advanced Soil Mechanics高等土力学
	2
	Spring
	Faculty of Civil Engineering and Mechanics土木工程与力学学院
	English

全英文
	

	
	
	Durability and life-cycle design of engineering structure工程结构耐久性及全寿命设计
	2
	Spring
	Faculty of Civil Engineering and Mechanics土木工程与力学学院
	English

全英文
	

	
	
	Advanced treatment and resource utilization of solid wast现代固体废弃物处理及资源化
	2
	Spring
	Faculty of Civil Engineering and Mechanics土木工程与力学学院
	English

全英文
	

	
	
	Modern Engineering Design and Construction现代工程设计与建造
	2
	Spring
	Faculty of Civil Engineering and Mechanics土木工程与力学学院
	English

全英文
	

	
	Public Elective

Courses

公共选修课
	All graduate programs in all disciplines throughout the school

全校所有学科的全部研究生课程
	Optional

任选


Note: Please specify the type of the course { English taught course, bilingual course, cutting-edge lecture or experimental course}课程性质中请明确是全英文课程、双语课程、前沿讲座或实验平台课程等。
五、拓展学分要求
Extended credit requirements

无要求
六、实践学分要求
Practice credit requirements

1、学术活动（2学分）

1. Academic activities (2 credits) 
留学研究生必须参加学校组织的“学术道德规范讲座”和国内外知名专家学者的专题讲座、学术报告、研究生论坛等学术研讨活动，参加学术研讨活动后必须形成完整的学术报告。硕士研究生在读期间应参加10次以上学术报告活动。研究生在国际会议或全国性高层次学术会议上进行学术论文墙报展示或口头报告者，视同其学术活动环节合格。学术活动由导师负责考核。

Graduate students must attend academic lectures on academic ethics organized by Jiangsu University as well as some academic seminars, academic reports and postgraduate forums at home or abroad. After attending academic seminars, students must submit a complete academic report. More than 10 academic activities should be finished. Postgraduates who present their academic papers at international conferences or national high-level academic conferences or give oral reports can be regarded as qualified in academic activities. All these are examined by the supervisor
2、文献阅读（2学分）

2. Literature review (2 credits) 

为培养留学研究生钻研学术文献的能力和自我获取知识的能力，本学科要求留学研究生阅读不少于30篇文献。外文文献阅读于学位论文开题前由学科组织专家组统一考核并记录成绩，不合格者不得进入学位论文开题环节。

In order to cultivate the ability of the academic literature review and the ability to acquire knowledge, graduate students are required to read at least 30 references. by the discipline committee is responsible to evaluate the literature review of each student before dissertation proposal. Anyone who doesn’t pass shall not be allowed to attend the proposal defense.
3、专题研讨（1学分/次）

3. Presentations on academic seminars (1 credits)
留学研究生在学期间必须在一定范围内公开进行文献研读交流、学术研究进展汇报和专题研讨汇报，学术型硕士不得少于2次。该部分由导师负责考核。

Graduate students should give presentations openly at least 2 times on literature review, research updates, etc. Supervisors are responsible for the evaluation of this process.
4、实践环节（1学分）

4. Professional practice (1 credits) 
留学硕士研究生在校期间须进行4周的实践环节（一般包括教学实践、工程实践和社会调查等）。作为培养过程的必要环节，无论参加何种实践，留学硕士研究生本人均应在实践结束时做出书而总结, 部分由导师负责考核。

Graduate students are required to participate in the professional practice for 4 weeks, such as teaching practice, including the guidance of undergraduate experiment, marking the lab reports and homework, as well as engineering practice or social investigation. The practice process will be reviewed by the both practice company and supervisors based on the practice reports submitted by the students.
七、学位论文与学位授予
Dissertation and degree requirements 

留学研究生在完成课程学习、满足课程学分要求后，即可进入学位论文工作阶段。

In general, a Master’s student is required to have a research proposal and a plan of study accepted by his or her Graduate Advisory Committee by the end of the second semester of study. A list of completed courses and those proposed to meet school requirements should also be prepared. A meeting of the Advisory Committee should be convened by the student to discuss his/her proposal and course work.
1、论文开题

1. Dissertation proposal
开题是留学研究生培养过程中开展学位论文工作的首要环节。留学研究生在撰写学位论文之前，必须经过认真的调查研究，查阅大量的文献资料，了解本人主攻研究方向的历史和现状，在此基础上确定学位论文研究题目，并作论文开题报告。开题报告应论述学位论文选题依据、研究方案、预期目标与科研成果、工作计划等关键问题。

留学研究生学位论文采用集体开题，由土木工程学科统一组织。土木工程学科成立学位论文开题专家考核小组（导师和指导小组成员必须回避），由本学科或相关学科5名以上专家组成，确定1名负责人主持开题考核工作。学位论文开题试行专家小组评分（等级）制度。土木工程与力学学院提前将学位论文开题的时间、地点等具体信息上网公开。每位留学研究生在学期间至多两次学位论文开题机会，两次开题时间间隔不得少于3个月，两次开题均未通过者按退学处理。

留学研究生学位论文开题报告审核通过至少8个月后方可申请送审答辩。

Dissertation proposal is the first step of the dissertation work. Before writing a master thesis, students should conduct a detailed investigation and read a large number of literatures to understand the history of his/her main research direction and the status quo, a title of thesis can be finally determined. A dissertation proposal should include the research background, subject topic basis, research contents, research plan, expected target and outcomes, time schedule, etc.

A meeting should be hold to discuss the postgraduate students’ proposal and course work under the unified manner of discipline. The dissertation proposal defense for academic graduate student in Civil Engineering is organized by the advisory committee. The committee panel containing at least 5 qualified committee members with one who acts as the chair. The graduate student’s supervisor and co-advisors in the supervision team should not attend the proposal defense. The time and place of the dissertation proposal will be posted online in advance. Every graduate student has at most twice opportunity to report his/her dissertation proposal in school, the time interval between two proposal meetings is not less than 3 months. The graduate student will be dropped out of school whose proposal not be passed twice. After passing the proposal, students should do their scientific research for at least 8 months to submit their master thesis for peer-review and apply for final defense thereafter.

2. 完成完整的科研训练与获得相应的科研成果。
2. Complete complete research training and obtain corresponding research results
留学研究生在学期间必须参与完整的科研训练全过程，获取一定的科研成果，具体要求详见《江苏大学关于留学研究生在学期间必须完成完整的科研训练与获得相应科研成果的规定》和各学院学位评定分委员会提出高于学校标准的相关要求。
Graduate students should be active to participate in the whole process of scientific research training and obtain certain scientific research achievements. Students should follow the requirement in the file< Scientific research training and achievement requirements for graduate students in Jiangsu University > and the relevant requirements of academic degree evaluation committee in Civil Engineering.
3、阶段汇报

3. Thesis stage research report
阶段汇报是检查留学研究生学位论文进展情况、帮助留学研究生把握学位论文方向、提高学位论文质量的必要环节。留学研究生阶段汇报应在其学位论文开题后6个月左右进行。

The stage report is necessary to check the progress of the dissertation, to help graduate students to master the dissertation direction, and to improve the quality of the dissertation. The stage report should be submitted after about 6 months of the proposal.
4、发表学术论文与获得的科研成果

4. Scientific papers
留学研究生在学期间应积极撰写学术论文，获取一定的科研成果，具体要求应满足《江苏大学关于研究生在学期间发表学术论文的规定》。

Every graduate student is required to publish at least one research paper in a relevant INTERNATIONAL JOURNAL prior to being eligible to apply a dissertation defense. The thesis must demonstrate a mastery of research techniques, ability to perform original and independent research, and skill in formulating conclusions that enlarge upon or modify accepted ideas. The above achievements are required to be with the first unit of Jiangsu University.

5、论文撰写

5. Dissertation writing
学位论文必须在导师指导下由留学研究生本人独立完成，论文格式参见本培养方案附录及《江苏大学研究生学位论文撰写格式要求》。

Dissertation must be completed by the graduate students independently under the guidance of supervisors following the dissertation format (see attachments of this training plan) and <Format requirements of master degree thesis in Jiangsu University>.
6、论文评阅与答辩

6. Dissertation review and defense
留学研究生的课程学分、拓展学分和实践学分均满足要求后方可进入学位论文送审、答辩环节。学位论文的评阅与答辩等要求详见《江苏大学学位授予工作实施细则》和《江苏大学研究生学位论文“盲审”工作暂行办法》等相关要求。

The course credits, development credits and practice credits of the graduate students should meet the requirements before entering the dissertation submission and defense. The important requests and schedules relevant to your dissertation review and defense could be found from the Overseas Education College (OEC) at Jiangsu University.
八、其他要求
Other Requirements 

鼓励留学研究生参加国际学术会议、国际科研合作项目，支持留学研究生参与海外高校的暑期课程等。
Graduate students are encouraged to participate in international academic conferences, international research cooperation projects, and support graduate students to participate in summer courses of overseas universities.
附、需阅读的主要经典著作和专业学术期刊目录
Appendix: Catalogue of professional journals to be read 

一、主要经典著作
Main Classic works 

1. Analysis and application of nonlinear finite element of reinforced concrete structures, Xilin Lv, Tongji University Press, 1999
2. Stabilization theory and application of steel structure, Ji Chen, Science Press, 1994.
3. High performance concrete. Naiqian Feng, China Architecture & Building Press, 1996.
4. Theory and analysis of reinforced concrete, Zhenhai Guo, Tsinghua University Press, 2005.
5. Modern prestressing design, Zhitao Lv, China Architecture & Building Press, 2000.
6. Seismic engineering, Jie Li, Seismological Press, 2005.
7. Basic of nonlinear concrete mechanics, Liuli Dong, China Architecture & Building Press, 1997
8. Structural dynamic mechanics, R. W. Clough, Higher Education Press, 2006.
9. Structural reliability theory, Guofan Zhao, China Architecture & Building Press, 2000.
10. Vibration damping and control of engineering structure, Seismological Press, 1997.
11. Random vibration, Weiqiu Zhu, Science Press, 1992.
12. Basic theory of steel structure, Zuyan Shen, China Architecture & Building Press, 2000.
13. Reinforced concrete engineering, Jianjing Jiang, China Architecture & Building Press, 2006.
14. Advanced theory of reinfoced concrete structures, Guofan Zhao, China Machine Press, 2005.
15.Fundamentals of Soil Behavior, 3rd Edition, J. K. Mitchell and K. Soga, John Wiley&Sons, Inc, 2005

二、主要外文专业学术期刊
Major foreign academic journals 
1.Nature 

2.Science

3.ACI Materials Journal

4.ACI Structural Journal

5.Journal of Structural Engineering (ASCE)

6.Journal of Materials in Civil Engineering (ASCE)

7.Journal of Construction Engineering and Management (ASCE)

8.Journal of Engineering Mechanics (ASCE)

9. Journal of Geotechincal and Geoenvironmental engineering  (ASCE)

10.Building and Environment

11.Cement and Concrete Research

12.Journal of Constructional Steel Research

13.Construction and Building Materials

14.Engineering and Structures

15.Materials and Structures

16.Cement and Concrete Composites

17.Computers & Geotechnics

18.European Journal of Mechanics A-Solids

19.International Journal of Solids and Structures

20. Canadian Journal of Civil Engineering

21. Canadian Geotechnical Engineering

22. Soils and Foundations
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